
學分
Credits

時數
Credit
Hours

學分
Credits

時數
Credit
Hours

學分
Credits

時數
Credit
Hours

學分
Credits

時數
Credit
Hours

問卷設計與統計實務

Questionaire Survey and Statistics
3 3 論文指導(二)

Dissertation Supervision (2) 3 3

專題討論(一)
Seminar(1) 1 2

論文指導(一)
Dissertation Supervision (1) 3 3

福祉科技與服務管理特論
Special Topics on Gerontechnology and Service Management 3 3

專題討論(二)
Seminar (2) 1 2

小計
Subtotal Credits 4 5 7 8 小計

Subtotal Credits 3 3

高齡教學設計
Elderly Teaching Design 3 3 智慧生活科技*

Smart living technology 3 3

高齡人因工程專論*
Ergonomics for aging 3 3 高齡教育實務方案

Programs design for elderly learning 3 3

(非)營利組織概論 @
Non-Profit  Organization Management

3 3 專業團隊實務運作 @
Practice for Professional Team Work 3 3

社會工作倫理□
Social Work Ethics

3 3 社會福利行政□
Social Welfare Administration 3 3

輔具科技與復健照護 *
Assistive Technology and Rehabilitation Care 3 3 生活照護空間規劃與設計*

Life Sspace Planning and Design for Health Care 3 3

高齡活動設計與規劃
Activity Design & Planning for Older Adults 3 3 高齡教育政策

The policy of elderly education 3 3

二下
AY(2) Spring

共同必修
Common Compulsory

Courses

專業必修
Departmental  Required

Courses
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類別
class

一年級(111)
First Year

二年級(112)
Second Year

科目
Subjects

一上
AY(1) Fall

一下
AY(1) Spring

科目
Subjects

二上
AY(2) Fall



社會政策與社會立法 □
Social Policy & Social Legislation 3 3 長照管理專題 @

Long-term Care management project 3 3

長照經營管理與品質 @
Long-term care institult marketing and management 3 3 社會工作管理□

Social Work Management 3 3

小計
Subtotal Credits 12 12 12 12 小計

Subtotal Credits 12 12 9 9

創意思考
Creative Thinking 3 3 老人體適能

Psysical Fitness of the Elders 3 3

深度知性旅遊規劃
Advanced Knowledge-based Tour Planning 3 3 長照政策與法規

Long-term Care Policies and Regulations 3 3

老人服務事業特論
Introduction to Senior Service Industry 3 3 專案管理

Project Management 3 3

銀髮族身心活化專論
Topics on the Physical and Mental Health for the Elders 3 3 高齡養生飲調實務

Practice of Elderly Health Drinking 3 3

國外專業學習
Professional Learning Abroad 3 3 服務業管理專論

Topics on Service Management 3 3

養生創意料理
Health Creative Cuisine 3 3 銀髮族消費行為

Consumption Behaviors of the Elders 3 3

自立支援照顧服務實務與應用
Practice and Application of Self-reliance Support Care Service 3 3 進階長照實習

Advanced Long-term Care Internship 3 3

銀髮族休閒生活型態研究
Elderly Leisure Life Research 3 3 銀髮膳食營養專論

Topics on Nutrition for the Elders 3 3

保健食品事典研究與實際運用
Research and practical application of functional foods 3 3 福祉產業行銷管理

Welfare Industries Marketing Management 3 3

質性研究
Qualitative Research 3 3 銀髮族休閒運動設計

Sport & Leisure Design for the Elders 3 3

長照創新服務
Iinnovative Long-term Care Service 3 3 智慧照顧特論

Special Topic on Smart Care 3 3

理財規劃
Personal Financial Management 3 3 養生烘焙飲調

Healthful Baking & Drinking 3 3

顧客關係管理
Customer Relationship Management 3 3

共同選修
Common Elective

Courses



銀髮產業服務體驗實務
Iinnovative Long-term Care Service 3 3

老人學
Introduction to Gerontology 3 3

小計
Subtotal Credits 30 30 15 15 小計

Subtotal Credits 12 12 21 21

附註：
Notes:
1. 本表111學年度日間部碩士班入學新生適用。
1.This curriculum is applicable to students of Master Program admitted for the academic year 2022.
2.最低畢業學分為35學分，必修14學分(共同必修8學分，論文指導6學分)，修業期滿，口試成績通過後，授予碩士學位。
2. The minimum credits for graduation is 35. This includes 14 department required credits, including 8 credits for common required credits and 6 for dissertation supervision. After finishing the
learning period and degree examination, students would acquire the master degree of management.
3.「*」標註代表:「輔助科技碩士學分學程」，「@」標註代表: 「長照經營管理碩士學分學程」，「△」標註代表: 「樂齡教育碩士學分學程」，「□」標註代表:「社會工作碩士學分

學程」。

3. “*” stands for credit program of assistive devices, “@” stands for credit program of long-term care management, “△” stand for credit program of elder education, “□” stands for credit program of
social work.
4.專業課程之課程需修滿12學分，方授予專業學程證書。本系學程證書依修課之性質得頒發「輔助科技碩士學分學程」、「長照經營管理碩士學分學程」、「樂齡教育碩士學分學

程」、「社會工作碩士學分學程」。
4. The minimum credit for each program is 12, with program certificates of assistive device, long-term care management, elder education and social work.
5.論文指導得於入學第一學期開始實施，每學期每週至多排課3小時，待論文口試通過，賦予6學分。論文指導成績以學位口試成績計算。
5.Dissertation supervision may start from the first semester after enrolled, 3 hours per week. After the pass of degree examination, student would acquire 6 credits and the evaluation of this course is
equal to the evaluation of degree examination.
6.「專題討論」課程第一學年為必修共2學分，每學期每週2小時，核給1學分。第二學年在學之研二學生，仍必須出席「專題討論」課程。
6. Seminar with required 2 credits operate in the first year, 2 hours per week. 1 credit for one semester. The student of the second year also need to attend seminar.
7.研究生第一學年每學期選課不得少於6學分，不得多於18學分。
7.In the first year, student of graduate school must choose courses of more than 6 credits, but can’t be more than 18 credits.
8.本表業經系課程委員會(111.06.13)、 學院課程委員會(111.06.15)、校課程委員會 (111.06.27)修正通過。
8.This curriculum list has been reviewed and approved by the Department Curriculum Committee (2022.06.13), College Curriculum Committee (2022.06.15), University Curriculum
Committee(2022.06.27).
9.本表業經系課程委員會(112.12.21)、 學院課程委員會(112.12.26)審議通過、校課程委員會 (113.01.11)審議通過。。
9.This curriculum list has been reviewed and approved by the Department Curriculum Committee (2023.12.21), College Curriculum Committee (2023.12.26), and University Curriculum Committee
(2024.01.11).


